
Geachte ministerie van LNV 

U voornemen komend jachtseizoen de jacht niet te openen op het konijn(landelijk) en de haas in de 

provincies Utrecht, Groningen en Limburg, met de onderbouwing dat deze soorten in hun populatie 

worden bedreigd, is niet overeenkomend met wat de praktijk ons laat zien.  

 

Konijn: 

Het valt niet te ontkennen dat het konijn drastisch is teruggelopen in zijn populatie grote. Echter is 

dit zoals u zelf en verschillende onderzoeken al aangeven niet te weiden aan de jacht. Uit 

verschillende onderzoeken is eerder gebleken dat een predatie waaronder jacht geen negatief effect 

heeft op een gezonde populatie van een soort. De jacht partijen in de duinen in het verleden 

bevestigen dit nogmaals gezien het aantal niet kon worden verminderd in die tijd. De oorzaak van de 

daling van het konijn moet worden gezocht in de ziektes mix, vhs1 en 2 en het verruigen van de 

leefgebied van de aangetasten populaties. OBN doet hier inmiddels ook uitgebreid onderzoek naar.  

Het sluiten van de jacht zal gezien elke goed betaamde jager de verantwoordelijkheid heeft  goed om 

te gaan met het konijn in zijn veld, waar het aantal verslechterd is niet op het konijn jagen. Binnen 

ons werkgebied is het juist raar dat juist waar beheer plaatsvind door maaien, bestrijden ter 

voorkomen van schade etc, de populaties verkeren in een goede gezondheid en groeiende zijn.  

De oplossing zou dus breder moeten worden gezocht en worden opgepakt. Het niet mogelijk maken 

van het beheren van het konijn zal grotere schades veroorzaken, gevaar voor dijken, spoorwegen en 

wegen leiden.  

 

Haas: 

Uit onze trendtellingen is duidelijk op te maken dat het haas in zijn populatie sterk aan het toenemen 

is. Dit is ook terug te zien in de afschot cijfers. Onze tellingen worden bij zonsopgang en 

zonsondergang gedaan. Tijdens het lichtbakken op de vos met warmtebeeld is gebleken dat de cijfers 

uit de tellingen 70 tot 80% van de daadwerkelijke populatie van het haas is. Dat houd in dat er van de 

tellingen nog 20 tot 30% moet worden bijgerekend om een goed beeld te geven van de 

daadwerkelijke hazen populatie.  

Ook bij het haas geld dat er maar een bepaalde draagkracht is binnen een jachtveld voordat er 

schades ontstaan en/of ziektes optreden die desastreuze gevolgen kunnen hebben op de populatie 

van het haas. Dit is in ons werkgebied gebied in het verleden door sluiten van de jacht door 

vogelgriep al eens gebeurd. Het sluiten van het jachtseizoen op de haas zal dus bij ons in het 

werkgebied juist het tegenovergestelde tot gevolg hebben dan bedoeld is met de voorgenomen 

maatregel. 

 

Gebruikte telgegevens: 

De tel cijfers die worden aangedragen vanuit het onderzoek zijn niet gebaseerd op trendtellingen. De 

Jagers, WBE’s, FBE’s en provincies hebben deze wel en het is betreurenswaardig dat deze niet 

worden gebruikt. De wet natuurbescherming heeft een professionalisering opgedragen aan de WBE’s 

en stelt wettelijk vast dat er trendtellingen ten grondslag liggen van het bejagen van fauna. Echter 

weigeren overheidsinstanties deze trendtellingen te gebruiken om populaties omvangen inzichtelijk 



te maken. Dit wekt zeer veel frustratie op en is zacht gezegd zeer respectloos naar de duizenden 

vrijwilligers die zich breed inzetten voor de biodiversiteit in het buitengebied, beschermen van 

soorten fauna die in hun populatie worden bedreigd en zich inzetten voor de maatschappelijke 

veiligheid van ons allemaal.  

 

Jachtrecht: 

Het is nog steeds een grondrecht om het jachtrecht te mogen uitvoeren in Nederland. Het op deze 

wijze en op deze grondslag uitkleden van dit recht zou niet moeten kunnen in Nederland. De wijze 

hoe nu de wet word toegediend op basis van verkeerde gegevens zou dit grondrecht zwaar 

aantasten en niet mogen.  

 

Juiste wijze: 

Het zou het ministerie sieren wanneer zij in naam van de wet natuurbescherming, hun voornemen 

de jacht op soorten te sluiten enkel en alleen dit op basis van de daadwerkelijke verzamelde 

trendtellingen te laten geschieden. En daarnaast ook te kijken naar de soorten die op de Europese 

wildlijst staan en wanneer deze geen gevaar lopen in hun voortbestaan en dit uit trendtellingen 

blijkt, deze toe te voegen aan de wildlijst. Dit is immers geheel in lijn met het toepassen van de wet 

zoals het ministerie dit nu toepast. Neem bijvoorbeeld krakeend, brandgans, ree. 

Het geval moet dan wel zo zijn dat de jagers hierbij niet weer het vuilnis mogen ruimen en zou het, 

het ministerie sieren hierbij ook niet de lijst aan te vullen met schadeveroorzakende soorten die nu al 

een hoofdpijn dossier zijn en eerst voor deze soorten zorgt voor een gezonde populatie grote 

voordat deze worden toegevoegd. Zoals bijvoorbeeld grauwe gans, wildzwijn, kolgans. 

 

Vos: 

Ondanks dat het in dit geval niet tot het onderwerp hoort in directe zin, toch een kleine zij stap naar 

de situatie van de vos. Binnen ons werkgebied hebben wij als jagers de afgelopen jaren hard 

bijgedragen aan het beheer van de vos. Deels door het gebruik van de ontheffing lichtbak en 

daarnaast met de inzet van vangkooien en drijfjachten ten gunsten van de biodiversiteit in onze 

polders. Met het intrekken van de vos van de landelijke vrijstellingslijst zal deze inzet verloren gaan 

en onze successen met betrekking tot het beschermen van de weidevogels en andere fauna te niet 

worden gedaan. Door jaren goed beheer met een hoge druk van onbejaagbare gebieden, heeft onze 

inzet tot een redelijke stabiele vossen stand geleid en is het afschot redelijk stabiel. In eerste 

instantie bleef bij ons de lichtbak ontheffing over en daarmee de mogelijkheid tot beheer van de vos, 

echter blijkt uit onze afschot cijfers dat het bereikte resultaat werd behaald met 35% gebruik 

ontheffing en 65% landelijke vrijstelling door inzet vangkooi etc. Hierdoor werd de noodzaak van de 

status van de vos op de lijst wel van belang. U wilt nu maatregelen nemen voor onder andere het 

haas, konijn en weide en akkervogels. Het is dan ook van groot belang dat de status van de vos word 

hersteld om zo u plannen voor het beschermen van deze soorten weer mogelijk te maken.  

 

Het is overbodig om te benoemen dat ik het niet eens ben met het voornemen van het sluiten van de 

jacht op het konijn en Haas. Ik hoop dat u ministerie na onder ander mijn betoog en die van mijn 



medestanders, u voornemen te niet doet en samen met ons en andere belanghebbenden wil kijken 

naar de mogelijkheden die we met elkaar kunnen toepassen die echt helpen aan het verbeteren van 

de biodiversiteit in de buitengebieden en er goede balansen worden gewaarborgd tussen gebruik, 

populaties en veiligheid.  

 

Met vriendelijke groet  

 

Paul van der Linden  

Noord-Holland 


